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آسیا فوتبالیست های  ارزشمندترین 

افت آزمون و ثبات طارمی
با اتمام جام جهانی ۲۰۲۲، جدول ارزشــمندترین 
فوتبالیست های آســیا دستخوش تغییراتی شد اما 
مهدی طارمی هم چنان در بیــن برترین های قاره 
قرار دارد. به گزارش ایسنا، با اتمام جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر که به درخشش سه تیم آسیایی ژاپن، کره جنوبی 
و استرالیا همراه بود، ســایت ترانسفرمارکت )مرجع 
ارزش گذاری بازیکنان فوتبال( اقدام به به روزرســانی 
ارزش بازیکنان کرده است. در صدر فهرست گران ترین 
فوتبالیست های آســیایی هم چنان نام سون هیونگ 
مین، ستاره تاتنهام دیده می شود. بعد از چهار بازیکن 
از کره جنوبی، نام مهدی طارمی با ۲۰ میلیون دیده 

می شود. طارمی در جام جهانی..

دبیر انجمن ســیمان خاطر نشــان کرد: گاز بیش از 5۰ 
کارخانه سیمان به صورت تقریبی قطع شده است، از سوی 
دیگر برق واحدهای تولیدی نیز به تدریج دچار محدودیت 
شده اند.  علی اکبر الوندیان در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 
ایلنا، از کاهش ۲۰ تا ۲3 درصدی ســوخت کارخانه های 
ســیمان خبر داد و افزود: گاز بیش از 5۰ کارخانه سیمان 
به صورت تقریبی قطع شــده اســت، از سوی دیگر برق 
واحدهای تولیدی نیز به تدریج دچار محدودیت شده اند. 
این فعال اقتصادی بزرگترین مشکل کارخانه های سیمان را 
دشواری در تامین سوخت دوم یعنی مازوت دانست و افزود: 
تامین ســوخت مازوت به راحتی انجام نمی شود و  برای 
تامین آن باید فرآیندهای پیچیده ای طی شود؛ بعد از اینکه 
کارخانه داران سیمان پول خرید مازوت را به صورت نقدی 
پرداخت کردند ســپس باید هیات مدیره تعهد محضری 
بدهند که هرگونه افزایش قیمــت در روزهای آینده برای 
مازوت را بپذیرند و قیمت های فعلی مقطوع نیست. در این 
شرایط تولیدکنندگان مالک مازوت خریداری شده نیستند 
این در  حالیست که پول خرید مازوت را پرداخت کرده اند. 
بنا به اظهارات دبیر انجمن سیمان، به مازوت باقی مانده در 
انبارهای کارخانجات سیمان افزایش قیمت تعلق می گیرد 
و دریافت تعهد محضری از تولیدکنندگان سیمان هرگونه 

حق اعتراض را سلب می کند. الوندیان ادامه...

گـاز 5۰ کارخـانه سیـمان قطـع شد

زمستان سخت به کارخانه های ایران رسید!
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تبعات طرح جدید نمایندگان؛

انتشار خبر جرم است؟!
ایــن روزها نماینــدگان مجلس بیش از 
هر زمان دیگــری برای مدیریت اوضاع یا 
بازگشت به شــرایط عادی، فعال شده و 
طرح هایی را برای تبدیل شــدن به قانون 
ارائه می کننــد. در جدیدترین نمونه، روز 
سه شنبه، اخباری پیرامون طرح نمایندگان 
مجلس برای نظارت هر چه بیشتر بر نشر 

اخبار منتشر شده است.
فرارو نوشــت: ظاهراً طبــق طرح جدید 
مجلس، افرادی که اخبار کذب را نشــر 
بدهند، باید پاســخگوی تبعات سوء آن 
باشند. گفته شــده که این طرح در مورد 
هر خبری که آثار ســوءاجتماعی داشته 
باشد و موجب ضربه به جامعه شود، صدق 
می کند. منتشــرکنندگان این اخبار اگر 
نتوانند جبران خسارت بکنند، باید مجازات 
شوند. محمدتقی نقدعلی، عضو کمیسیون 
حقوقی و قضایی مجلس در تشــریح این 
طرح گفته است: »چارچوب هایی درباره 
بزرگ نمایی اخبــار در این طرح در نظر 
می گیریم... بزرگ جلوه دادن اخبار ممکن 
است ثمرات ســوء برای جامعه یا افرادی 
داشــته باشــد، در این صورت اشخاص 

سازنده آن باید پاسخگوی آن باشند.«
طرح جدید مجلــس در وضعیت فعلی، 
احتمالاً می تواند مانع جدیدی در جریان 
طبیعی خبــر ایجاد کند. بیشــتر از هر 
موضــوع دیگری، ابعاد، اهــداف و تبعات 
احتمالی این طرح مورد پرســش اســت 
که »فرارو« در راستای پرداختن به آن با 
عباس عبدی، تحلیل گر و فعال سیاسی و 
کامبیز نوروزی، حقوقدان گفت وگو داشته 

است. 
آقایان ماجرا را اشتباه متوجه شده اند

نقشــه جدید مجلس 
آزادیعبــاس  بــرای 
عبــدی در تحلیــل 
طرح جدید مجلسی ها 
برای نظارت بر نشــر 
اخبار، گفت: »مجلس 

و دولت به روشــنی می دانند که یکی از 
مشکلات اساسی آنها، همین اطلاع رسانی 
نیم بندی اســت که در ســطح جامعه و 
شــبکه های اجتماعی وجود دارد. اشتباه 
هم نمی کنند؛ زیرا دقیقا رکن اساسی که 
آنان را با مشکل مواجه کرده، همین اطلاع 
رسانی محدود و البته آگاهی بخش است. 
به همین دلیل الان در تلاش هستند که 
به روش های مختلف مانع از ادامه این روند 
اطلاع رسانی شوند. اما به دو دلیل به هدف 
خود نمی رسند. یکی اینکه در جهان امروز 
امکان مهار جریان خبررسانی وجود ندارد. 
شاید در نهایت بتوانند آن را محدود یا کُند 
کنند، اما قطع آن بعید است و همین اندازه 
محدود هم برای آنان خطرناک است. به 
علاوه ایــن اتفاق نتیجه عکــس داده و 
منجر به این می شــود که دروغ گسترش 
پیدا کند. دلیل دوم این است که مسدود 
کردن جریان خبــر نمی تواند دردی را از 
آنان درمان کند. زیرا در شرایطی که مردم 
فقر و تبعیض و بی عدالتی را با چشم خود 
ببینند، نیازی به اطلاع رســانی دیگران 

ندارند.«
وی تاکید کرد: »به نظر من این طرح اصلا 
به نقطه اجرا نخواهد رسید، چون تبدیل 
به ماده قانونی واقعی نمی شود و هیچ یک 
از مولفه های یک ماده قانونی را ندارد. زیرا 
یک قانون باید هشــت مشخصه داشته 
باشــد. از جمله عام و بدون ابهام و تعقید 

باشد و همه از آن فهم به نسبت مشترکی 
پیدا کنند کــه این طرح نمایندگان فاقد 
این موارد است. به نظر من عملاً این طرح 
نوعی فشار ناعادلانه در قالب ماده و طرح 
قانونی است. ضمن اینکه مشکل دیگر این 
مجلس این اســت که نمی داند برای رفع 
مشکل نیاز به قانون جدید نداریم و همین 
الان هم قانون وجود دارد. قانون تشویش 
اذهان عمومی و اقدام علیه امنیت ملی هم 
از همین دست قوانین مبهم هستند که 
با همین اهداف تصویب شــده اند. مگر با 
این قوانین توانستند جلوی جریان آزادی 
انتشــار خبر را بگیرند که حالا به دنبال 

تصویب یک قانون جدید هستند؟!«
این تحلیل گر مسائل سیاسی افزود: »علاوه 
بر این ها باید در نظر داشته باشند که حتی 
اگر اینترنت داخلی را جایگزین اینترنت 
جهانی کنند، باز هــم نمی توانند جریان 
خبر را کور کنند. مردم باز هم در اینترنت 
داخلی همین رونــد را ادامه خواهند داد. 
زیرا جریان اطلاع رسانی مسئله ای نیست 
که بتوانند به همین راحتی آن را مسدود 
کنند. مگر می شــود جلــوی دهان همه 
مــردم را گرفت؟ واقعیت این اســت که 

اصلا آقایان ماجرا را اشتباه متوجه شده اند 
و فکر می کنند فقط خبر اســت که آن ها 
را زمین می زنــد. آن ها این نکته را توجه 
نمی کنند که عمل آن ها است که خبر را 
ایجاد می کند. یعنی حتی اگر مانع از نشر 
خبر شوید، در نهایت مردم نتایج آن عمل 
را لمــس می کنند؛ بنابراین تفاوتی ایجاد 

نمی شود.«
عبدی در پایان تاکید کرد: »به عقیده من 
همه این قبیل تصمیمات و نظرات، نتیجه 
استیصال است. آن ها به نقطه ای رسیده اند 
که برای نجات خودشــان دســت به هر 
اقدامی می زنند. اصلا از مجلسی که بعد 
از این همه اعتراض و شــرایط بحرانی، به 
این نتیجه می رسد که به جای رفع مشکل 
و نارضایتی مردم، جریان خبر را مسدود 
کند، چه انتظاری می توانید داشته باشید؟! 
این ها نه تنها نمی دانند و متوجه نشده اند 
که ماجرا چیست بلکه حتی خودشان هم 
جرات حضور در میان مردم را ندارند؛ لذا 

معلوم است که در نهایت برای اینکه یک 
حصار امنیتی دور خودشان بکشند، چنین 
طرح هایی را مطرح کنند. ولی بدون شک 
این ها نه تنها مشکل را حل نمی کند بلکه 
قطعا زمینه ساز مشــکلات جدیدتر هم 

خواهد شد.«
این طرح با هیچ کدام از اصول حقوق جزا 

همخوانی ندارد
مجلس  جدید  نقشه 
آزادیکامبیــز  بــرای 
نیز  نوروزی حقوقدان 
در ارزیابــی خــود از 
طرح مجلسی ها عنوان 
کرد: »مسئله این است 

که مقامات کشور مثل نمایندگان مجلس 
هنوز به ماهیت فضای مجازی و رسانه های 
پی نبرده اند یا نمی خواهند خصوصیات 
این ها را به درستی باور کنند. همین امر 
باعث می شود که در مســائل مربوط به 
فضای مجازی و انواع پلتفرم ها، دستوراتی 
صادر کنند یا قوانینی بگذارند که نه تنها 
تاثیری ندارد بلکه عمدتا تبعات منفی هم 
دارند. البته جزئیات زیــادی از این طرح 
منتشر نشــده، ولی تا همینجای کار هم 

که اطلاع رســانی کردند، نه با هیچ کدام 
اصول حقوق جزا همخوانــی دارد و نه با 

واقعیت های فضای مجازی.«
وی ادامه داد: »در حال حاضر ســه نکته 
درخصــوص جزئیات این طرح منتشــر 
شــده اســت. یکی در خصوص مجازات 
منتشرکنندگان اخبار کذب است. این در 
حالی است که در قانون مجازات اسلامی 
بخش تعزیــرات و مجازات های بازدارنده، 
در مــاده ۶۹۸ جرمــی تعریف شــده به 
نام »نشــر اکاذیب«. یعنی هرکسی خبر 
دروغی را به قصد تشویش اذهان عمومی 
یا وارد کردن ضرر به دیگران منتشر کند، 
مشمول این قانون مجازات می شود. حالا 
این اقدام مجرمانه می تواند از روش مختلف 
مثل اخبار در رســانه ها و اظهار نظر ها در 
شبکه های اجتماعی انجام شود؛ بنابراین 
مــا نیازی به قانون جدید و افزایش »تورم 
قانون« نداریم.« او افزود: »نکته بعدی در 
این طرح مســئله تاثیر »سوءاجتماعی« 

است. یعنی می گویند اگر خبری منتشر 
شود که آثار ســوءاجتماعی داشته باشد، 
حتی اگر کذب هم نباشــد، باید مجازات 
شود. خب این چه معنی می دهد؟! اینکه 
اصــلا ارزش و وزن حقوقی نــدارد. اصلا 
آثار سوءاجتماعی به چه معنا است؟ زیرا 
مشــخصا این اصطلاح یک مفهوم کلی و 
بسیار کش دار است که به بهانه آن می توان 
بخش بزرگی از آزادی های مشروع فردی و 
اجتماعی را از بین برد یا محدود کرد. زیرا 
اینگونه قانون مورد نظر عملا دســتاویزی 
می شود که هرزمان بخواهند، منتقدان و 
مخالفان را ساکت کنند و تحت تعقیب قرار 
دهند.« این حقوقدان ادامه داد: »یکی دیگر 
از مواردی که این طرح آمده، این است که 
گفته اند بزرگ نمایی اخبار هم جرم محسوب 
می شــود. یعنی از آن به عنوان یک فعل 
مجرمانه یاد شده است. این هم مانند مسئله 
»سوءاجتماعی«، مبهم است. یعنی از این 
مورد هم می توانند به عنوان دستاویز استفاده 
کنند. اصلا بزرگنمایی خبر به چه معنا است؟ 
خبر یا راست است یا کذب. اگر کذب است 
که در همان مورد اول به آن اشــاره کردیم. 
ولی اگر صحت دارد، بزرگنمایی دیگر معنا 
و مفهوم ندارد و نمی توانید آن را یک اقدام 
مجرمانه تلقی کنید.«وی تاکید کرد: »در 
مجموع بخشی از این طرح که عملا معنا 
و مفهــوم ندارد و بخش دیگر هم صرفا به 
نوعی افزایش »تورم قانون« است. این تورم 
قانون در ایران ناشــی از چند عامل است. 
یکی ناکارآمدی مدیران و مسئولان است. 
یعنی به دلیل اینکه مسئولان نمی توانند به 
درستی قانون را اجرا کنند، بهانه می آورند 
که قانون ضعیف است یا وجود ندارد؛ لذا به 
سمتی می روند که یک قانون جدید تصویب 
کنند. دلیلی دیگر عدم شناخت درست از 
نظــام اجتماعی، اقتصادی و سیاســی و 
فرهنگی کشور اســت که باعث می شود، 
مداوم قوانین جدید تصویب کنند که حتی 
قابلیت اجرا هم ندارند.« نوروزی در پایان 
گفت: »یکی دیگر از عوامل تورم قانون در 
ایران، تمایل بسیار زیاد دولت ها و مجالس 
بر دخالت هرچه بیشــتر در جزئی ترین 
مسائل شخصی یا عمومی است. نمونه این 
مسئله قانون جوان سازی جمعیت است که 
مشخصا در خصوصی ترین مسائل افراد هم 
دخالت کرده است. این ها بخشی از دلایلی 
هستند که به »تورم قانون« منجر می شود. 
تورمی که نشــان دهنده میــزان نقص و 
ضعف قانون گذاران در کشور است. واقعیت 
این اســت که »تورم قانون« ناشی از عدم 

حاکمیت قانون است.«

در دوران ریاست جمهوری محمود احمدی نژاد هم این اقدام با کلید 
واژه »سیاه نمایی« در دستور کار قرار گرفت. به عبارت ساده تر حالا 
سیاه نمایی دهه ۸۰ دولت نهم با نام اخباری با آثار »سوء اجتماعی« 

ظهور و بروز پیدا کرده است
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دیوان عالی کشور: حکم اعدام محمد قبادلو تایید شد
دیوان عالی کشــور که صبــح امروز خبر 
پذیرش فرجام خواهی محمد قبادلو و سامان 
صیدی از محکومان دادگاه های ناآرامی های 
اخیر را منتشــر کرده بود در خبر دیگری 
اعــلام کرد که درخواســت فرجام خواهی 
محمد قبادلو رد و حکم او تایید شده است. 

روابــط عمومی دیوان عالی کشــور اعلام 
کرد: خبر پذیرش فرجــام خواهی محمد 
قبادلــو یکی از متهمان اغتشاشــات اخیر 
بدین وسیله اصلاح می گردد:  دیوان عالی 
کشور ضمن رد فرجام خواهی به عمل آمده 
در پرونده محمد قبادلو، دادنامه نامبرده را 

مســتنداٌ به شق الف ماده ۴۶۹ قانون آیین 
دادرسی کیفری ابرام نمود.  همچنین فرجام 
خواهی سامان صیدی )یاسین( از متهمان 
اغتشاشات اخیر از سوی دیوان عالی کشور 
پذیرفته شد و پرونده نامبرده جهت رسیدگی 

مجدد  به همان دادگاه ارجاع شده است.

جبهه همیشه دلواپس
مصطفی داننده / وضعیت فعلی کشور دستپخت جبهه پایداری 
است و آنها به جای طلبکاری باید پاسخگو باشند. کسانی که هم 
در دولت حضور دارند و هم در مجلس و دیگر هم نمی توانند ادعا 

کنند تازه از راه رسیده اند. 
عصرایران نوشت: جبهه پایداری همانند دولت روحانی در دولت 
رئیســی هم در موقعیت دلواپســی قرار گرفته است و همچنان 
نگرانــی خود را از برجــام  و احیای آن را با صدایی رســا اعلام 

می کند. 
همین که زمزمه های آغاز دوباره مذاکرات هســته ای شروع شد، 
خضریان، نماینده جبهه پایداری در توئیتر که فیلتر است و این 
جریان سیاسی خواهان تداوم فیلتر آن است نوشت: »در شرایطی 
که آمریکا به عنوان مقصر اصلی، نسبت به مذاکرات احیای برجام، 
اعلام بی نیــازی می کند و تروئیکای  اروپــا در بیانیه ای اقدامات 
هسته ای، موشــکی و منطقه ای ایران را »فعالیت های تنش زا« 
می نامد، اظهارات جناب امیرعبداللهیان با بورل چه معنایی جز 

القای ضعف و نیازمندی  ایران دارد؟!«
معلوم نیست تعریف جبهه پایداری از عزت چیست؟ با توجه به 
آنچه تا به امروز گفته اند، مثل اینکه آنچه آنها عزت می خوانند با 

آنچه مردم عزت می دانند متفاوت است. 
به نظر می رســد این جبهه که همیشــه در مسیر افراط حرکت 
می کند، قطع رابطه با بســیاری از کشــورهای جهــان را اقتدار 
می نامند ولو به خاطر این سیاســت، هر روز شاهد سقوط قیمت 

ریال باشیم. 

کافی است به قیمت دلار نگاه بیندازید و ببیند که در چه شرایطی 
قرار داریم. بهتر نیست مانند دیگر کشورهای جهان مثل ژاپن یا 
کره جنوبی با یک اقتصاد پویا و فعال در عرصه جهانی، عزت مند 

باشیم یا مثل چین با اقتصاد قدرت نمایی کنیم. 
خضریان و دیگر چهره های شناخته شده پایداری، بگویند وضع 
اقتصاد کشور بدون رابطه با جهان و احیای برجام چگونه خواهد 
بود؟ اگر تداوم وضع موجود اســت که باید به آنها بگویم از»طلا 

بودن پشیمان گشته ایم، مرحمت نمونده ما را مس کنید« .
مردم هنوز روزهــای برجام را فراموش نکرده انــد. روزهایی که 
ماشــین یا خانه نمی خریدند تا ارزان شود و حالا رُب و ماکارونی 

می خرند تا گران نشود. 
مذاکرات هســته ای و برجام در دولت اول حسن روحانی، قیمت 
دلار را ثابت نگه داشــت و حالا در سال اول دولت سید ابراهیم 

رئیسی شاهد رشد قیمت دلار هستیم. 
همین پایداری ها در زمانی که برجام آماده قد راست کردن دوباره 
بود، مدام از صبر گفتند و ســرمای سخت اروپا را بهانه کردند تا 
امتیاز بیشتری بگیریم. ســرمایی که حالا به جان اقتصاد ایران 

افتاده و بلای جان مردم شده است. 
خیلی ساده است. کافی است روزهایی که برجام به صورت کامل 
اجرا می شد و ترامپ آن امضای منحوس را پای خروج آمریکا از 
توافق هســته ای ننداخته بود با روزهای بدون برجام و این روزها 
مقایسه کنیم تا متوجه شویم که کدام سیاست به نفع مردم است.

حتی می شود به زمان احمدی نژاد برگشت و دوران سعید جلیلی 
که تئورســین جبهه پایداری اســت را با دوران ظریف و حتی 
لاریجانی  مقایســه کنیم. او مذاکــره و نصیحت می کرد و مدام 
سر شهر بعدی مذاکرات توافق می شود و ظریف مذاکره می کرد 

تا به برجا
وضعیت فعلی کشور دستپخت جبهه پایداری است و آنها به جای 
طلبکاری باید پاسخگو باشند. کســانی که هم در دولت حضور 
دارنــد و هم در مجلس و دیگر هــم نمی توانند ادعا کنند تازه از 

راه رسیده اند
البته پاسخ آنها را می شود حدس زد؛ تقصیر دولت روحانی است. 
کلا هــر اتفاق طبیعی و غیر طبیعی که در کشــور رخ می دهد، 

نتیجه کارهای دولت قبل است.
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عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:

دکتر صدر: روسیه ضربه مهلکی به ایران زد
دکتر صــدر عضو مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام، تأکید دارد: بسیار اشتباه 
بزرگی است که امروز به دلیل اینکه به 
چین نفت می فروشــیم و بسیاری از 
کشورهای دیگر از ایران نفت خریداری 
نمی کنند، عکس العمل جدی نسبت 
به اظهارات رییس جمهور چین درباره 
اســلامی  جمهوری  ارضــی  تمامیت 
نداشــتیم و ضروری اســت که رییس 
جمهور و وزارت خارجه جبران کنند و 

به صورت جدی به چین تذکر دهند.
در ادامه بخشی از گفت وگوی شفقنا با 

دکتر صدر را می خوانید:  
* شــما تأکید دارید در سیاست 
و  باشــیم  گرا  واقع  باید  خارجی 
چنــدان خوش بین نباشــیم. به 
نظرتان در حال حاضر سیاســت 
خارجی ایران تــا چه میزان واقع 

گراست؟
در سیاســت خارجی یک اصلی به نام 
»منافع ملی« وجــود دارد و بنا بر این 
اصل همه کشورها به دنبال منافع ملی 
خود هستند و در این چارچوب گاهی با 
برخی از کشورها دوست، موافق و متحد 
و گاهــی با برخی از کشــورها مخالف 
هســتند. اگر در دستگاه دیپلماسی به 
اصل »منافــع ملی« توجه شــود، آن 
سیاست خارجی واقع گرایانه است، اما 
متأسفانه سیاست خارجی امروز ایران 

واقع گرا نیست.
منافع ملی ایــران حکم می کند که با 
تمام کشورهای جهان به جز اسرائیل که 
آن را به رسمیت نمی شناسیم و آمریکا 
که ویژگی خاص خــود را دارد، ارتباط 
داشته باشیم. اگر ما رابطه خود را به دو تا 
سه کشور محدود کنیم در حقیقت خود 
را به طور غیر مستقیم به این کشورها 
وابسته کردیم چرا که آنها وقتی ببینند 
یک کشوری منزوی است، به این نتیجه 
می رسند که این کشور مجبور است با 
آنها رابطه خوبی داشته باشد و شرایط 
حکم می کند که به سوی این کشورها 

گرایش داشته باشد.
ایران تا حدودی در حالت »انزوا« قرار 

گرفته است
در دنیــا، کشــوری کــه بــا اکثریت 
کشورهای دنیا مخصوصاً کشورهای مهم 
و تأثیرگذار رابطه داشته باشد، منزوی 
نیســت و از این جهت می تواند قدرت 
مانور سیاسی خیلی زیادی در سیاست 
خارجی و روابط بین الملل داشته باشد. 
از ســوی دیگر اگر رابطه گســترده ای 
با کشورها نداشــته باشید اصلاً قدرت 
مانور و بازی کردن با سیاست خارجی 
حاصل نمی شود و این نکته ای است که 
متأسفانه اکنون به آن گرفتار هستیم و 
به گونه ای در حال حرکت هستیم که 
تا حدودی حالت انزوا پیدا می کنیم و 
اگر این سیاست ها اصلاح نشود، ممکن 

است که این انزوا افزایش یابد.
* بنابراین معتقدید دیپلماســی 
اقتصادی ایران چندان موفق نبوده 

است؟
مســلماً موفق نبودند. با تحریم و عدم 
تصویــب اف ای تی اف، دیپلماســی 
اقتصادی نمی تواند موفق باشــد. امروز 
تمــام تمرکز دیپلماســی اقتصادی بر 
فروش نفت ایران به چین اســت که با 
تخفیف ها و مشکلات بسیار انجام می 

شود.
* با توجه به ســفر رییس جمهور 
چین به عربستان و اظهار نظر وی 
در ارتباط با تمامیت ارضی ایران و 
همچنین انتقاد برخی از دولتمردان 
سابق ایران مبنی بر اینکه چین به 
برخی از قراردادهای رسمی خود با 
ایران عمل نمی کند، ارزیابی و تحلیل 
شما از  نحوه تعامل و ارتباط و سطح 

همکاری ایران و چین چیست؟  
ایران با فروش نفت به چین بخشــی از 
انرژی این کشور را تأمین می کند، اما 
آقای »شی جین پینگ«، رییس جمهور 
چین در نشست دوره ای شورای حکام 
خلیج فارس در عربستان، تمامیت ارضی 
ایران را زیر ســوال می برد! و من بسیار 
متأسفم که از سوی دستگاه دیپلماسی 
ایران آنگونه که باید و شــاید نسبت به 
این اظهارات رییس جمهور چین عکس 

العمل نشان داده نشد.
یک زمانی مقامات کشورها در دیدارهایی 
که با هم دارند راجع به مسایل مختلف 
و ضرورت بهبود ارتباط کشورها صحبت 
می کنند که تا اینجا مشکلی نیست، اما 
وقتی رییس جمهور چین دقیقاً مواضع 
امــارات که بر تمامیت ارضــی ایران و 
جزایر ســه گانه ادعا دارد را تکرار می 
کند، در حقیقت خیانــت به تمامیت 
ارضی جمهوری اسلامی است؛ معتقدم 
برخوردی که دستگاه دیپلماسی ایران 
در این موضوع داشت، در حدی که باید 
و شــاید نبود و این یکی از نقاط ضعف 

بسیار بزرگ سیاست خارجی است.
ما هشت سال جنگیدیم و بسیار شهید 
و خسارت دادیم برای اینکه یک متر از 
ســرزمین ایران جدا نشود و جنگ هم 
با همین نتیجه به پایان رســید و هیچ 
یک از خواسته های جنایتکارانه صدام 
به سرانجام نرسید. بسیار اشتباه بزرگی 

است که امروز به این دلیل که به چین 
نفت می فروشیم و بسیاری از کشورهای 
دیگر از ایران نفت خریداری نمی کند، 
عکس العمل جدی نسبت به اظهارات 
رییس جمهور چین نداشــته باشــیم. 
امیــدوارم که رییس جمهــور و وزارت 
خارجه جبران کنند و به صورت جدی به 
چین تذکر دهند و نسبت به عذرخواهی 

رسمی چین از ایران تأکید کنند.
روابطه خود را به دو کشور منوط کردیم

اما درباره نحوه تعامل و ارتباط و سطح 
همکاری ایران و چین به این نکته تأکید 
دارم که بدون شک رابطه ایران با چین 
و روسیه باید گسترش یابد. معتقدم که 
ایران در عرصه سیاســت خارجی باید 
فعال باشد و با همه کشــورها به ویژه 
کشورهای همسایه و آسیایی و همچنین 
کشــورهای اروپایی و آمریکای جنوبی 
رابطه مناســب و گســترده ای داشته 

باشد؛ اما مساله ای که امروز در سیاست 
خارجی مشــکل ایجاد کرده، این است 
که ما رابطه خود را به دو کشــور منوط 
کردیم و این دو کشــور ممکن است از 
محدودیت روابط ایران با سایر کشورها 
سوء استفاده کنند. به عنوان مثال مجدداً 
به اظهارنظر اخیر  رییس جمهور چین 
اشاره می کنم؛ آقای »شی جین پینگ« 
در گذشته جرأت نمی کرد چنین موضع 
گیری علیه تمامیت ارضی ایران داشته 
باشــد، اما اکنون چنین رفتاری نشان 
می دهد چون احســاس می کند که 
ایران دچار انزوا شده و برای اینکه رابطه 
اقتصادی و تکنولوژی خود با کشــورها 
را گسترش دهد، به موضع گیری علیه 
تمامیــت ارضی ایران تــن می دهد و 
ایران هم به دلیل نیاز اقتصادی به چین، 
واکنش جدی نشان نمی دهد! بنابراین 
رابطه و تعامل با چین هیچ اشکالی ندارد 
و حتماً هم باید باشــد منتها این رابطه 

باید از موضع قــدرت، احترام متقابل و 
منافع مشترک باشد، نه از موضع ضعف.

همیشه رابطه صحیح و سالم در سیاست 
خارجی باید این دو ویژگی یعنی »منافع 
مشــترک و احترام متقابل« را داشته 
باشد و لازمه تحقق این امر مهم، داشتن 
»قدرت مانور سیاسی« است. سیاست 
خارجی با قدرت، می تواند با کشورهای 
مختلف رابطه داشــته باشد و نیازهای 
خود در زمینــه های مختلف را تأمین 

کند.
* شــما پیش از این مطرح کرده 
بودید که در ایران هنوز شــناخت 
روسیه  سیاســت های  از  دقیقی 
وجود ندارد. بــا توجه به تحولات 
رابطه ایران و روسیه و مناقشه این 
کشور در اوکراین و به نوعی پیش 
کشیدن نام ایران در این درگیری، 
معتقدید امروز ایران به شــناخت 
سیاست های روسیه رسیده؟ چه 

پیشنهاداتی در چه زمینه دارید؟
اینکه عنوان کردم در ایران هنوز شناخت 
دقیقی از سیاســت های روسیه وجود 
ندارد، مربوط به سیاست های روسیه در 
قبال سوریه بود و معتقدم هنوز عملکرد 
روسیه در سوریه خیلی روشن نیست. 
آسمان سوریه در اختیار روسیه است و 
هواپیماهای اسرائیلی بدون توافق روسیه 
نمی توانند از آسمان سوریه گذر کنند، 
این در حالی است که هر چند وقت یک 
بار اســرائیل، مواضع حزب الله یا برخی 
از مواضع که مربــوط به امکانات ایران 
هســت را به راحتی بمباران می کند. 
بمباران مواضع و امکانات ایران در سوریه 
از سوی اسرائیل انجام می شود و هیچ 
عکس العملی از سوی روسیه نشان داده 

نمی شود!
آن زمانی که روســیه به فضای سوریه 
وارد شــد، این تصور پیش آمده بود و 
حتی گفته می شد که روسیه به عنوان 
نیروی هوایی نیروهای ایرانی در داخل 
سوریه عمل خواهد کرد و در واقع روس 
ها تحت فرمان ایــران خواهند بود، اما 
امروز اینگونه نیست و نشان می دهد ک 
روسیه هم منافع خود را دنبال می کند و 

سیاست های خیلی روشنی ندارد.
روسیه ضربه مهلکی به موقعیت بین المللی 

ایران زد
در ارتباط با فروش نفت نیز روســیه به 
خصوص پس از تحریم از ســوی اروپا، 
سیاســت هایی را دنبال می کند که به 
نوعی رقیب ایران در فروش نفت شده و 
به دنبال تصاحب برخی از بازارهای نفتی 
ایران در چین، هند و سایر کشورهاست 
که این سیاســت روســیه نیز با روابط 
اســتراتژیکی که برخی مقامات ایران 
مطرح می کنند به هیچ وجه همخوانی 
ندارد و نکته جالب اینکه مقامات روسیه 
تاکنون رســماً بیان نکردند که با ایران 

متحد استراتژیک هستند!
از سوی دیگر روســیه با اقدامات اخیر 
خود مخصوصاً در قضایــای اوکراین و 
بحث پهپادها ضربه بســیار مهلکی به 
موقعیت بین المللی ایــران زد و باعث 
شده که روز به روز تحریم ها علیه ایران 
افزایش پیدا کند این در حالی است که 
روسیه به لحاظ اقتصادی به هیچ وجه 
توان جبران این تحریم ها علیه ایران را 

ندارد.

دکتر سید محمد صدر، تحلیلگر برجسته و دیپلمات سابق ایران 
معتقد است که ایران روابط بین المللی خود را به دو کشور چین و 

روسیه محدود کرده است در حالی که رفتارهای این دو کشور نشان 
می دهد نه تنها چندان متحد استراتژیک ایران نیستند بلکه به 

فکر تأمین منافع خود می باشند

,,

ادعای یک روزنامه کویتی: امیرعبداللهیان در آستانه استیضاح
یک روزنامه کویتی در گزارشی مدعی شد: 
شماری از نمایندگان مجلس ایران به علت 
نارضایتی از عملکــرد وزارت خارجه، جمع 
آوری امضاء برای استیضاح امیرعبداللهیان 
وزیر امــور خارجه ایران را آغــاز کرده اند. 
الجربده کویت در گزارشــی مدعی شــد: 

شماری از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
ایران به علت نارضایتــی از عملکرد وزارت 
خارجه، جمع آوری امضاء برای اســتیضاح 
حســین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه 
ایران  را آغاز کرده اند به گزارش چندثانیه، 
یک نماینده مجلس ایران تاکید کرد، شماری 

از نمایندگان جریــان اصولگرای مجلس با 
اعلام اینکه عملکرد وزارت امور خارجه ایران، 
باعث شکسته شدن غرور این کشور شده و از 
ارزش آن در مجامع بین المللی کاسته است، 
جمع آوری امضاء برای استیضاح حسین امیر 
عبداللهیان وزیر امور خارجه را آغاز کرده اند.

موانع احیای برجام چه مواردی 
هستند؟

یک کارشناس مسائل بین الملل گفت: علی رغم این اشتیاق و میل 
برای رســیدن به نتیجه در ارتباط با برجام، چند مانع وجود دارد 
از جمله؛ اختلافات پادمانی میان ایران و آژانس بین المللی انرژی 
اتمی، آنچــه آمریکایی ها مطالبات فرابرجامی می نامند از موارد 

مهمی است که موجب شده اختلافات بسیار عمیقی شکل گیرد.
دیاکو حسینی، کارشناس مسائل استراتژیک در تحلیلی نسبت به 
دیدار حسین امیر عبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان با جوزپ 
بورل، مسول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا در حاشیه نشست 
بغداد-۲ اظهار داشــت: این دیدار و نشست نشان داد که طرفین 
همچنان این اراده را برای به نتیجه رساندن برجام دارند و همچنان 

برجام را بهترین انتخاب پیش روی خود به رسمیت می شناسند.
بخش هایی از گفت و گوی ایسنا با حسینی را در ادامه می خوانید:

علی رغم این اشــتیاق و میل برای رســیدن به نتیجه در ارتباط 
بــا برجام، چند مانع وجود دارد از جمله؛ اختلافات پادمانی میان 
ایران و آژانس بین المللی انرژی اتمی، آنچه آمریکایی ها مطالبات 
فرابرجامی می نامند از موارد مهمی است که موجب شده اختلافات 

بسیار عمیقی شکل گیرد.
یکی از مواردی که به وضوح در جلسه شورای امنیت سازمان ملل 
روشن بود مربوط به صدور تسلیحات از ایران به روسیه، طرح این 
ادعا در خلال جنگ اوکراین فضای ســنگینی را در جلسه حاکم 
کرد که طبق گزارش 
شــورای  دبیرخانــه 
موضوع  ایــن  امنیت 
نقض قطعنامه ۲۲31 
تلقی شده هم از جانب 
ایــران و هم روســیه 
لذا این مســاله فضای 
سنگینی را ایجاد کرد.

تحولات داخلی ایران و 
فشار افکار عمومی هم 
در داخــل ایران و هم 
طرفین  عملا  آمریکا، 
را به سمت رفتارهایی 
سوق داد که حسن نیت در مذاکرات را زیر سوال برد و این مساله 
هم یکی دیگر از موانع موجود برای رســیدن به نتیجه نهایی در 

برجام است.
علی رغم اشتیاق طرفین برای رسیدن به نتیجه نهایی برجام، اما 
این مساله هم واضح است که جایگزین های برجام قطعا زیان بار 
هســتند، در واقع با وجود این موانع چشم انداز روشنی در آینده 
نزدیک ندارد و تا جایی که می شنویم نه مطالبات ایران تغییر کرده 
و نه اختلافات ایران و آمریکا حل شده و یکسری عوامل دیگر مانند 

مسائل داخلی هم بر موضوع تاثیر گذار شده است.
بخشی از شدت و سوء ظنی که در این مورد وجود دارد به فضای 
سیاســی و روابط بد بین ایران و غرب بر می گردد، ضمن این که 
اشتیاق نشان داده شــده در گرایش ایران به  روسیه و چین این 
استنباط و سوء ظن را تقویت کرده است، در غیر این صورت تبادل 

نظامی میان کشورها مساله ای عادی است.
بنابراین ایران تا جایی که می تواند باید از چنین اســتنباط هایی 
جلوگیری کند، درســت است که روابط ایران و روسیه قوی است 
اما نباید به این معنا تلقی شــود که ایران در محور چین و روسیه 
به ویژه این که روســیه در شرایط فعلی مقابل غرب قرار گرفته، 

وجود دارد
به هر حال تصویری که ایجاد شــده یکی از دلایل اصلی است که 
بدبینی به ایران را افزایش داده و منجر به این سوء تعبیر در ارسال 

پهپاد به روسیه شده است.
این حرفی که آمریکایی ها در جلسه شورای امنیت مطرح کردند 
که توپ در زمین ایران است بیشتر ناشی از فشار افکار عمومی در 

غرب و آمریکا است که بایدن وارد مذاکره با ایران نشود.
در نتیجه بایدن برای اقناع افکار عمومی نیاز دارد به نوعی توجیه 
کند.  در حالی که بایدن بارها صحبت از مذاکرات را مطرح کرده 
اما اکنون می گویند ایران در مذاکرات جدی نیست لذا بیان این 
اظهارات و ادعاها برای این اســت که فعلا وارد مذاکرات با ایران 

نشوند.
از طرفی  فشار افکار عمومی برای بایدن بالاست، لذا با تحریم هایی 
که علیه ایران اعمال می کنند قصد دارند تا نارضایتی مردم ایران را 
افزایش دهند، بدشان نمی آید که ایران وضعیت نا بسامان داشته 
باشد تا با دست پایین تر وارد مذاکره شود. بنابراین این گونه اظهار 
نظرها از سوی رابرت مالی و بایدن بخشی از تکنیک ها به منظور 

امتناع برای از سرگیری مذاکرات است.
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تخصیص سهام عدالت به جاماندگان تا دو 
ماه آینده

مشاور رییس سازمان بورس 
و اوراق بهــادار از اختصاص 
ســهام عدالت به جاماندگان 
طی یک یا دو ماه آینده خبر 
داد و گفت: بر اســاس قانون 
بودجه امسال هر یک از افراد 
تحت پوشــش کمیته امداد 

امام خمینی )ره( و بهزیستی که فاقد سهام عدالت هستند، حدود 1۰ 
میلیون تومان سهام می گیرند.

به گزارش ایرنا، پس از آزادســازی سهام عدالت طی ۲ سال گذشته، 
مساله اختصاص این سهام به جاماندگان از جمله موضوعاتی بود که 
مورد پیگیری مردم قرار داشت که به منظور اجرای آن اقدامات مختلفی 

از سوی مسوولان انجام و وعده های مختلفی در این زمینه داده شد.
به دنبال پیگیری های انجام شــده در این زمینه، در اواخر اردیبهشت 
ماه 1۴۰1 بود که »حسین قربان زاده« رییس سازمان خصوصی سازی 
درباره جاماندگان ســهام عدالت اعلام کرد: بند »الف« قانون بودجه، 
دولت را مکلف کرده تا به افراد تحت پوشــش کمیته امداد، سازمان 
بهزیســتی و افراد واجد شــرایط مطابق اجرای قانون اصل ۴۴ قانون 
اساسی، سهام عدالت تعلق بگیرد. قربان زاده تاکید کرد: قانون اصل ۴۴ 
قانون اساسی، سازوکاری را پیش بینی کرده که وزارت اقتصاد و وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همکاری هم افرادی که دارای شــرایط 
دریافت سهام عدالت هستند، تعیین شوند و اصرار ما این است تا ضمن 
برگزاری جلسات تا پایان خردادماه مشخص شود که چه برنامه ای برای 

جاماندگان سهام عدالت در دستور کار است.
همچنین رییس سازمان خصوصی سازی اعلام کرده بود: مشخص شد 
که یک میلیون و 33۷ هزار و ۸۷5 نفر از کمیته امداد و ۲ میلیون و ۲5 
هزار و ۸۲5 نفر از سازمان بهزیستی جزو واجدان دریافت سهام عدالت 

هستند که تاکنون از دریافت این سهام غافل مانده اند.
»پیمان حدادی« مشــاور رییس سازمان بورس و اوراق بهادار در امور 
سهام عدالت امروز )شنبه( به شفاف سازی نسبت به اقدامات انجام شده 
در این زمینه پرداخت و اعلام کرد: در بودجه امســال برای افرادی که 
تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی هستند و فاقد سهام بودند قانونی 
در نظر گرفته شــد و به هر کدام از این افراد حدود 1۰ میلیون تومان 

سهم داده می شود که طی یکی دو ماه آینده تخصیص پیدا می کند.

بزرگترین تولیدکننده زعفران هستیم 
ولی همچنان خام فروشی می کنیم

عضو هیات رئیســه شورای 
گفت:بزرگترین  زعفران  ملی 
تولیدکننــده زعفران در دنیا 
هســتیم، ولــی بهره برداری 
درســت از زعفــران را جــا 
خام  هنــوز  و  ننداخته ایــم 

فروشی می کنیم.
علی حسینی در گفت وگو با ایســنا،  با بیان اینکه زعفران در صنایع 
غذایی، دارویی و آرایشــی و بهداشتی در دنیا کاربردهای فراوانی دارد، 
گفت: طبیعتا خریداران به دنبال محصولات با کیفیت تر هستند بنابراین 
اگر می خواهیم بازارهای صادراتی را توســعه دهیــم و در این بخش 
پیشرفت کنیم باید محصولات استاندارد به دست مصرف کنندگان و 
خریداران برســانیم. وی افزود: کشاورزی که زحمت زیادی می کشد و 
یک مزرعه یک تا دو هکتاری خود را به درستی مدیریت می کند قطعا 
به دلیل جمع آوری به موقع محصــول، فرآوری صحیح و خوب  قادر 
خواهد بود بهترین عملکرد و کیفیت را بدست آورد و حق او بیشترین 
حمایت و ارزش گذاری به محصولش است. عضو هیات رئیسه شورای 
ملی زعفران تصریح کرد: در ابتدای برداشت محصول کروسین زعفران 
سرگل در بدترین  شرایط از ۲5۰ بالاتر است، اما زعفرانی که چند سال 
در انبارها مانده  قطعا و بدون تردید میزان کروسین آن در بهترین حالت 
بین ۲۰۰ تا ۲۴۰ خواهد بود. یک خریدار حرفه کای در هر کجای دنیا 
که باشــد به این موارد توجه می کند و این طور نیست که ما بخواهیم 
نظرات غیر کارشناســی را بر بازار تحمیل کنیم و انتظار موفقیت هم 
داشته باشیم. حسینی با بیان اینکه بزرگترین تولیدکننده زعفران در دنیا 
هستیم ولی بهره برداری درست از زعفران را در کشور جا ننداخته ایم 
گفت: باید خام فروشی زعفران را کنار بگذاریم و از محصولات جانبی آن 
بهره برداری کنیم، زیرا خریداران ما در دنیا به دنبال ترکیبات زعفران 
هستند. همچنین باید استانداردهای ایزو در رابطه با ادویه و چاشنی را 
رعایت کنیم تا بازارهای صادراتی خود را از دســت ندهیم. اگر انتظار 
داریم که زعفران ما را با بالاترین قیمت در دنیا بخرند باید استانداردهای 

دنیا برای تولید و عرضه یک محصول با کیفیت رعایت شود.

بازار سرمایه زمستان را »داغ« شروع کرد
کولاک بورس با رشد 41 هزار واحدی شاخص

بــه گــزارش خبرنگار ایرنا، شــاخص 
هم وزن با 1۰ هزار و 55۲ واحد افزایش 
به ۴5۶ هزار و ۲۷۴ واحد و شــاخص 
قیمت با ۶ هزار و ۲۸1 واحد رشــد به 

۲۷1 هزار و ۶۰۶ واحد رسید.
شــاخص کل بورس تهــران در پایان 
معاملات امروز )شنبه، سوم  دی ماه( با 
۴1 هزار و ۸۰۲ واحد افزایش در ارتفاع 
یک میلیون و 53۸ هزار واحدی ایستاد.

بــه گــزارش خبرنگار ایرنا، شــاخص 
هم وزن با 1۰ هزار و 55۲ واحد افزایش 
به ۴5۶ هزار و ۲۷۴ واحد و شــاخص 
قیمت با ۶ هزار و ۲۸1 واحد رشــد به 

۲۷1 هزار و ۶۰۶ واحد رسید.
شاخص بازار اول، 3۶ هزار و ۲۰5 واحد 
و شــاخص بازار دوم، ۶۶ هزار و ۸۴۸ 

واحد افزایش را ثبت کردند.
امــروز در معاملات بورس تهران، بیش 
از 1۲ میلیارد و 11۷ میلیون ســهم، 
حق تقدم و اوراق بهــادار به ارزش ۶۹ 

هزار و ۴۹۶ میلیارد ریال معامله شد.
همچنین فولاد مبارکه اصفهان )فولاد( 
با چهار هــزار و ۲۹5 واحــد، صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس )فارس( با سه 
هزار و 3۰۶ واحــد، ملی صنایع مس 
ایران )فملی( با ۲ هــزار و ۹1۷ واحد، 
پالایش نفت اصفهان )شپنا( با ۲ هزار 
و 53 واحــد، پالایش نفت بندرعباس 
)شــبندر( با یک هــزار و ۹۹۶ واحد، 
شرکت سرمایه گذاری تامین اجتماعی 
)شســتا( با یک هــزار و ۸5۶ واحد و 

پالایش نفت تهران )شتران( با یک هزار 
و ۲۶3 واحد تاثیر مثبت بر شــاخص 

بورس داشت.
در مقابل بیمه دانــا )دانا( با 53 واحد، 
پرداخــت الکترونیک ســامان کیش 
)ســپ( با 15 واحد، انتقال داده های 
آســیاتک )آسیاتک( با 11 واحد و قند 
مرودشت )قمرو( با ۹ واحد تاثیر منفی 

بر شاخص بورس به همراه داشت.
بر پایه این گزارش، امروز نماد شرکت 
سرمایه گذاری تامین اجتماعی )شستا(، 
پالایش نفت اصفهان )شپنا(، گسترش 
سرمایه گذاری ایران خودرو )خگستر(، 
پالایــش نفت تهران )شــتران(، ایران 
خودرو )خودرو(، فولاد مبارکه اصفهان 
)فــولاد( و پالایش نفــت بندرعباس 

)شــبندر( در نمادهای پرُتراکنش قرار 
داشتند.

گروه خــودرو هم در معامــلات امروز 
صدرنشــین برترین گروه های صنعت 
شد و در این گروه یک میلیارد و ۷۷3 
میلیون برگه ســهم به ارزش ۶ هزار و 

۸53 میلیارد ریال دادوستد شد.
آخرین وضعیت شاخص فرابورس

شاخص فرابورس نیز امروز بیش از 3۶5 
واحد افزایش داشــت و بــه 1۹ هزار و 

53۸ واحد رسید.
در این بــازار بیش از پنــج میلیارد و 
5۷3 میلیون برگه ســهم و اوراق مالی 
دادوستد شد و تعداد دفعات معاملات 
امروز فرابورس بیش از 3۰5 هزار و ۶۰1 

نوبت بود.

پلیمر آریاساســول )آریا(، سنگ آهن 
گهرزمین )کگهر(، مجتمع جهان فولاد 
ســیرجان )فجهان(، شــرکت سرمایه 
گذاری صبا تامین )صبا(، پتروشــیمی 
تندگویان )شــگویا(، شــرکت آهن و 
فولاد ارفع )ارفع( و پتروشیمی زاگرس 
)زاگرس( تاثیر مثبت بر این شــاخص 

داشتند.
در ادامــه بیمــه پاســارگاد )بپاس(، 
مدیریت انرژی امید تابان هور )وهور(، 
شرکت سرمایه گذاری توسعه گوهران 
امید )گوهران(، صنعتی و معدنی شمال 
شرق شاهرود )کشرق( و تامین سرمایه 
دماوند )تماوند( و فرآوری زغال سنگ 
پروده طبس )کپرور( تاثیر منفی بر این 

شاخص داشتند.

گاز 5۰ کارخانه سیمان قطع شد

زمستان سخت به کارخانه های ایران رسید!
دبیر انجمن سیمان خاطر نشان کرد: 
گاز بیــش از 5۰ کارخانه ســیمان به 
صورت تقریبی قطع شــده اســت، از 
سوی دیگر برق واحدهای تولیدی نیز 

به تدریج دچار محدودیت شده اند. 
علــی اکبــر الوندیــان در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصــادی ایلنا، از کاهش ۲۰ 
تا ۲3 درصدی ســوخت کارخانه های 
سیمان خبر داد و افزود: گاز بیش از 5۰ 
کارخانه سیمان به صورت تقریبی قطع 
شده است، از سوی دیگر برق واحدهای 
تولیدی نیز به تدریج دچار محدودیت 

شده اند.
این فعال اقتصادی بزرگترین مشــکل 
کارخانه های ســیمان را دشــواری در 
تامین سوخت دوم یعنی مازوت دانست 
و افزود: تامین سوخت مازوت به راحتی 
انجام نمی شــود و  برای تامین آن باید 
فرآیندهای پیچیده ای طی شود؛ بعد از 
اینکه کارخانه داران سیمان پول خرید 
مــازوت را به صورت نقــدی پرداخت 
کردند ســپس باید هیات مدیره تعهد 
محضری بدهند کــه هرگونه افزایش 
قیمت در روزهای آینــده برای مازوت 
را بپذیرنــد و قیمت های فعلی مقطوع 
نیســت. در این شرایط تولیدکنندگان 
مالک مازوت خریداری شــده نیستند 
این در  حالیست که پول خرید مازوت را 

پرداخت کرده اند. 
بنا به اظهارات دبیر انجمن ســیمان، 
بــه مازوت باقــی مانــده در انبارهای 
کارخانجات سیمان افزایش قیمت تعلق 
می گیرد و دریافــت تعهد محضری از 

تولیدکنندگان ســیمان هرگونه حق 
اعتراض را سلب می کند.

الوندیان ادامه داد: شــرکت نفت برای 
کارخانه های کــه اجازه مصرف مازوت 
ندارند اما در انبارهای خود مازوت دارند 
این حق را برای خود قائل است که مابه 

التفاوت قیمت را از آنها دریافت کند.
وی با بیان اینکه شرکت های سیمانی 
که در نزدیکی کلان شهرها بنا شده اند 

مجوز اســتفاده از سوخت جایگزین را 
ندارنــد، اضافه کرد: ســیمان تهران و 
آبیک نمی توانند در روند تولید از مازوت 
استفاده کنند این کارخانه ها حتی اگر از 
گذشــته در مخازن خود مازوت داشته 
باشند شرکت نفت برای سوخت آنها نیز 
متقاضی اعمال افزایش نرخ است. این 
اقدام کار ناپسندی است و هزینه های 
بــه تولیدکنندگان  قابل توجهــی را 

تحمیل می کند.
این فعال اقتصادی ادامه داد: نزدیکترین 
پالایشــگاه به کارخانه ها تامین کنننده 
سوخت نیستند و کارخانجات برای تامین 
سوخت مجبور می شوند به سایر استان ها 
بروند؛ به عنوان مثال کارخانه سبزوار باید 
از انبار شــهر ری تهران مازوت تحویل 
بگیرند و این فاصله حمل بیشتر از هزینه 

سوخت برای کارخانه ها تمام می شود.
دبیر انجمن سیمان با بیان اینکه اولویت 
تخصیص گاز به شهروندان است، افزود: 
برق واحدهای تولیدی ســیمان حدود 
55 درصد شده است و کاهش سوخت 
گاز و برق در میزان تولید تاتیر مستقیم 
گذاشــته و آنها نمی توانند صددر صد 
ظرفیت تولید کار کنند و اگر ذخیره از 
گذشته نداشتند امروز با بحران مواجه 
می شــدند. همانگونه که اشــاره کردم 
تولیدکنندگان سیمان در اولویت تامین 

مازوت نیستند.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا کاهش 
تولید باعث شده است تولیدکنندگان 
سیمان نتوانند به تعهدات صادراتی خود 
عمل کنند؟ خاطر نشــان کرد: قیمت 
ســیمان وقتی در جنــوب بالا می رود 
باید عرضه را افزایش بدهیم چراکه در 
زمستان در استان های جنوبی مصرف 
افزایش پیدا می کند، اینگونه در حجم 
صــادرات تاثیر می گــذارد و اولویت با 

بخش داخلی است.
به گفته وی، قیمت یک تن سیمان از 
۴5۰ هزار تومان تا یک میلیون تومان 

شناور شده است.

گمرک: ورود خودروهای خارجی هنوز به گمرک اظهار نشده است
درپی مطــرح شــدن ورود خودروهای 
خارجی به کشــور، گمــرک اعلام کرد: 
هنــوز چیزی مبنی بر ورود نخســتین 
محموله خودروهــای خارجی به داخل 
کشور به گمرکات کل کشور اظهار نشده 
است.ســید مرتضی امامی - سخنگوی 

گمرک - در گفت وگو با ایسنا، در مورد 
اخباری مبنی بر اینکه نخســتین گروه 
خودروهای خارجی وارد کشور شده اند، 
توضیــح داد: طبق پیگیری که از ســه 
گمرک جنوبی کشــور بــه عمل آمده، 
مشــخص شــد که تا کنون چیزی به 

گمرک اظهار نشده است.
وی با تاکید بر اینکه اســناد و اظهارات 
باید به گمرک ارائه شــود، گفت: ممکن 
است به زودی اسناد به گمرک ارائه شوند 
اما فعلا به گمرکات جنوبی چیزی اظهار 

نشده است.

خبر
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23 تلاش ناکام سینمای ایران در اسکار خارجی
سینمای ایران از مجموع ۲۸ باری که 
نماینده رسمی در شاخه بهترین فیلم 
بین المللی جوایز سینمایی اسکار داشته 
در ۲3 مورد ناکام مانده اســت و در 5 
مورد دیگر یا برنده شده یا به فهرست 
کوتاه یا نهایی نامزدهای این شاخه راه 

یافته است.
به گزارش ایســنا، فهرســت کوتاه 15 
نامزد اولیه اســکار ۲۰۲3 در شــاخه 
بهترین فیلم بین المللی در حالی اعلام 
شــد که ســینمای ایران کــه با فیلم 
»جنگ جهانی ســوم« ساخته هومن 
سیدی پا به عرصه این رقابت گذاشته 
بود، نتوانست به فهرست نامزدهای اولیه 

این شاخه راه یابد.
ســاخته هومن ســیدی که نخستین 
نمایش جهانی خود را در بخش افق های 
جشــنواره ونیز تجربه کرد و با تمجید 
هیــات داوران، جایــزه بهترین فیلم و 
بازیگر مرد )محســن تنابنده( دریافت 
کرده بود، در نهایت عرصه رقابت اسکار 
بین المللی ۲۰۲3 را به دیگر فیلم های 

غیرانگلیسی  زبان سپرد.
ایران در دو دوره اخیر جوایز اســکار با 
فیلم های »خورشــید« ساخته مجید 
مجیدی )۲۰۲۰( و »قهرمان« )۲۰۲1( 
به جمع 15 نامزد اولیه راه یافته بود اما 
نتوانسته بود به فهرست 5 نامزد نهایی 

شاخه بهترین فیلم بین المللی راه یابد.
اولین تجربه ســینمای ایران در عرصه 
اسکار خارجی در سال 1۹۷۷ )135۶ 
شمســی( با فیلــم »دایــره مینا« به 
کارگردانــی داریــوش مهرجویی رقم 
خورد و پس از 1۷ سال وقفه و در سال 
1۹۹۴ فیلــم »زیر درختان زیتون« به 
نماینده  کیارستمی  عباس  کارگردانی 
ایران در شــصت وهفتمین دوره جوایز 
اســکار نام گرفت. »بادکنک سفید« از 
جعفر پناهی در سال 1۹۹5 به آکادمی 
معرفی شــد و پس از یک سال وقفه و 
در ســال 1۹۹۷ فیلم »گبه« محسن 

مخملباف نماینده ایران در این جوایز 
سینمایی شد. 

»بچه های آســمان« ســاخته مجید 
مجیــدی در ســال 1۹۹۸ به اســکار 
خارجی رفت و برای اولین بار سینمای 
ایران توانست به جمع نامزدهای نهایی 
شاخه بهترین فیلم خارجی اسکار راه 
یابد و سال بعد آن نیز »رنگ خدا« دیگر 
ساخته مجید مجیدی فرصت حضور در 

این جایزه سینمایی را پیدا کرد. 
»زمانی برای مســتی اسب ها« ساخته 
بهمن قبادی در ســال ۲۰۰۰، »باران« 
مجید مجیــدی )۲۰۰1(، »من ترانه 
15 ســال دارم« به کارگرانی رســول 
صدرعاملــی )۲۰۰۲(، »نفس عمیق« 
ساخته پرویز شهبازی )۲۰۰3(، »لاک 
پشت ها پرواز می کنند« از بهمن قبادی 
)۲۰۰۴(، »خیلی دور خیلی نزدیک«» 
به کارگردانی رضا میرکریمی )۲۰۰5(، 
»کافــه ترانزیــت« از کامبوزیا پرتوی 
)۲۰۰۶(، »میم مثل مادر« اثر رســول 
ملاقلی پور )۲۰۰۷(، »آواز کنجشگ ها« 
از مجید مجیدی )۲۰۰۸(، »درباره الی« 

به کارگرانــی اصغر فرهادی )۲۰۰۹( و 
»بــدرود بغــداد« از مهــدی نــادری 
)۲۰1۰(، نمایندگان سینمای ایران در 
دهه نخست هزار سوم میلادی بودند تا 
در ســال ۲۰۰1 سینمای ایران با فیلم 
»جدایی نادر از سیمین« ساخته اصغر 
فرهادی توانســت بــرای اولین بار این 
جایزه مهم را به ویترین افتخارات خود 

اضافه کند. 
در ســال های ۲۰1۴، ۲۰15 و ۲۰1۶ 
به ترتیب فیلم های »گذشــته« اصغر 
فرهادی، »امروز« رضــا میرکریمی و 
»محمد رســول الله« مجیدی به اسکار 
فرستاده شدند و در سال ۲۰1۶ اصغر 
فرهادی بــا فیلم »فروشــنده« برای 
دومین بار اســکار خارجی را برای ایران 

به ارمغان آورد. 
در سال ۲۰1۷ فیلم »نفس« از نرگس 
آبیار، ۲۰1۸ »بدون تاریخ، بدون امضاء« 
ساخته وحید جلیلوند و در سال ۲۰1۹ 
هم فیلم مستند »در جستجوی فریده« 
ساخته مشترک کوروش عطایی و آزاده 
موسوی این فرصت را یافته تا نماینده 

سینمایی ایران در این رویداد سینمایی 
باشد اما در دور نخست حذف شدند.

در دو سال گذشــته سینمای ایران با 
فیلم های »خورشــید« ساخته مجید 
مجیدی )۲۰۲۰( و »قهرمان« )۲۰۲1( 
به جمع 15 نامزد اولیه راه یافته بود اما 
نتوانسته بود به فهرست 5 نامزد نهایی 

شاخه بهترین فیلم بین المللی راه یابد.
ایران که از ســال 1۹۹۷ حضور بدون 
وقفه ای در رقابت شــاخه بهترین فیلم 
غیرانگلیسی زبان )بین المللی ( جوایز 
اسکار داشته اســت با کسب دو جایزه 
به صــورت مشــترک با کشــورهای 
آلمان، مجارستان، آرژانتین، جمهوری 
چک، سوئیس و اتریش در رتبه ششم 
پرافتخاترین کشورها در عرصه اسکار 

بین المللی قرار دارد.
ایتالیا )1۴(، فرانســه )1۲(، ژاپن )5(، 
اســپانیا )۴(، دانمارک )۴(، سوئد )3(، 
شــوروی )3( و هلند )3(، کشورهایی 
هستند که تعداد جوایز اسکار بین المللی 
بیشتری نســبت به ســینمای ایران 

دریافت کرده اند.

»میشل اوباما« نویسنده محبوب »باراک اوباما«  شد
»باراک اوباما« رییس جمهور سابق آمریکا 
فهرستی از 13 کتاب برتر محبوبش در سال 
۲۰۲۲ میلادی را با حضور کتاب همسرش 
منتشــر کرد. به گزارش سی ان ان،  امسال 
کتابی از همســرش »میشل اوباما« ،  که با 
عنوان »نوری که به همراه داریم«  منتشــر 

شــده است در صدر فهرســت کتاب های 
منتخــب ۲۰۲۲ »بــاراک اوبامــا«  دیده 
می شود. »نوری که به همراه داریم«  دومین 
کتاب نوشته »میشل اوباما« پس از کتاب 
موفق » شدن« )Becoming( است که 
در نوامبر ۲۰1۸ منتشر شده بود. »شدن« 

روایتی از ســفر »میشــل اوباما« از دوران 
کودکــی در جنوب شــیکاگو تا تجربیات 
او به عنوان اولین بانوی اول ســیاه پوست 
آمریکاســت که به 5۰ زبان ترجمه شده و 
بیش از 1۷ میلیون نسخه آن در همه قالب 

ها در سراسر جهان فروخته شده است.

با رابعه مدنی در رادیو آشپزی کنید  دستور پخت های قدیمی مامان پز!
تهیه کننده »آشپزی مامان پز« درباره این برنامه آشپزی 
که با حضور رابعه مدنی بازیگر ضبط می شود توضیحاتی 

ارائه کرد. 
انسیه شمس اللهی که از اواخر سال 13۹۰ وارد رادیو 
شده است و این روزها چند برنامه رادیویی دارد درباره 
ورود اولیــه اش به رادیو به خبرنگار مهر بیان کرد: من 
از طریق جشنواره استعدادیابی »جوانه« با رادیو آشنا 
شدم. این جشنواره آماتوری و غیرحرفه ای بود که در 
آن شرکت کرده و در بخش تهیه کنندگی برنده شدم. 
در جشنواره مذکور حدود هفت هزار نفر شرکت کرده 
بودند که از بین آن ها ۲۶ نفر انتخاب شدند و 13 نفر 
که در هر بخش از آن توانسته بودند مقام اول و دومی را 
از آن خود کنند، می توانستند در باشگاه رادیویی جوان 

فعالیت خود را آغاز کنند.
وی ادامه داد: دوره تهیه کنندگی را در باشگاه رادیویی 
جوان گذراندم و تقریباً این دوره آموزشی شامل عناوین 
شغلی مختلف بود و اساتید به ما PSA آموزش دادند. 
پس از آن در باشگاه رادیو کار کردیم و خروجی کارها 
از آنتن رادیو جوان پخش می شــد، آن موقع در ازای 
کاری که انجام می دادیم، حقوق نمی گرفتیم. بعد ما وارد 
رادیو جوان شدیم. از آن 13 نفر، 5 نفری که بالاترین 
نمره ها را گرفته بودند، مشغول کار شدیم. آن موقع من 
دانشجوی کارشناسی فیزیک بودم و هنوز درسم تمام 

نشده بود.
این تهیه کننده با اشاره به اینکه سال 13۹۸ وارد رادیو 

نمایش و بعد رادیو صبا شــده است ادامه داد: در حال 
حاضر تهیه کننده »آشــپزی مامان پز« هستم که با 
حضور رابعه مدنی بازیگر، ضبط می شود. برای ضبط 
این برنامه به خانه او می روم و با هم آشپزی می کنیم و 
او آنچه را که از دستور پخت های قدیمی یاد گرفته را 
برای مخاطبانمان بازگو می کند. فرم این برنامه مستند 

نمایشی است.
تهیه کننده برنامــه »نوجوانانه« درباره این برنامه نیز 
توضیح داد: با چند نفر از نوجوانان که در رادیو صبا تست 
صدا داده بودند، برنامه را می چرخانیم. موضوع برنامه 
در خصوص مســائل نوجوانان است و آن ها محتوای 
برنامه را تولید می کنند. برنامه نویسنده و مجری ندارد 
و همه کاره نوجوانان هستند. این برنامه را پنجشنبه ها 
ضبط می کنیم که همان روز ساعت ۸ صبح وتکرار آن 

جمعه ها پخش می شود.
وی که به نوعی از دل جشــنواره های رادیویی کارش 
را شــروع کرده است اظهار کرد: من در جشنواره های 
گذشــته رادیو شــرکت کردم به طوری که می توانم 
بگویم در جشنواره سیزدهم بین المللی تندیس بهترین 
برنامه تعاملی در بخش بین الملل، جشنواره چهاردهم 
بهترین PSA در بخش داخلی و جشنواره پانزدهم که 
اختتامیه آن را برگزار نکردند، در بخش UGC برنده 
شده بودم. همچنین دیپلم افتخار جشنواره Abu را در 

سال ۲۰1۴ را در بخش برنامه های تعاملی گرفتم.
شمس اللهی با بیان اینکه لغو شدن جشنواره بین المللی 
صدا یک عقب گرد و پس رفت است عنوان کرد: سطح 
این جشــنواره با عقبه 1۴ ســال برگزاری خیلی بالا 
رفته بود و درهمه ساختارهای برنامه سازی رقابتی در 
سطوح خیلی بالا اتفاق می افتاد که باعث رشد سطح 

برنامه سازی تهیه کننده ها و دیگر همکاران می شد.
وی به جشنواره پژواک که از برگزیده های نخستین دوره 
آن است اشاره و بیان کرد: برنامه ای که برای جشنواره 
پژواک فرستادم، مستندی بود که روی آنتن رادیو صبا 
پخش می شــد. مستند »ماجرا« که در مناسبت های 

مختلف با موضوعات مختلف تولید می شد.
این برنامه ساز اضافه کرد: آن قسمتی که در جشنواره 
فرستاده شده بود ماجرای نیما بود که به مناسبت تولد 
نیما یوشیج ساخته بودم و موضوع آن درباره شعر نو و 

میزان مقبولیت آن بعد از صد سال در بین مردم بود.

عباس محبوب: بدلکارم نپرید، خودم 
پریدم!

ایســنا نوشــت: عباس محبوب از بازیگران قدیمی حوزه طنز در 
سینما و تلویزیون این روزها خودش را از بازیگران پرُکار می داند 
اما نه در تلویزیون بلکه در سینما. او می گوید: مردم وقتی مرا در 
خیابان می بینند هنوز سراغ سریال های قدیمی را می گیرند و از 
سریال های گذشته راضی تراند. محبوب می گوید همه کارگردان 
ها به او پیشــنهاد کارهای طنز را می دهند در حالی که خودش 

دوست دارد گاه جدی باشد.
عباس محبوب درباره دلایل حضور کمرنگش در تلویزیون، کارهای 
جدیدش در حوزه تصویر و دیدگاهش درباره وضعیت تلویزیون و 

سریال های در حال پخش صحبت کرد.
این بازیگر قدیمــی خودش را از بازیگران پـُـرکار می داند و می 
گوید: اتفاقاً من جزو بازیگران پرکار بودم ولی طی این مدت بیشتر 
کارهایم سینمایی بوده و خیلی در تلویزیون حضور نداشتم. بعد از 
سال ها سریال »جزر و مد« شبکه دو سیما را داشتم که به تازگی 

پخشش به پایان رسید.
او در ادامــه درباره حضورش در مجموعه طنز »جزر و مد« چنین 
اظهار می کند: اوایل ســال 1۴۰۰ بود که برای کار در این سریال 
دعوت شدیم و من همراه با حمید لولایی به خوزستان رفتیم و کار 
را انجام دادیم. کار روال عادی اش را طی کرد و خداراشــکر همه 
چیز خوب بود. من خودم از تهیه کننده سریال، آقای توکل فرد یک 

خاطره خوب دارم که اگر 
حمل بر خودستایی نباشد 

تعریف می کنم.
بدلکار  جای  به  خودم 

پریدم!
محبوب در همین زمینه 
ادامه می دهد: یک پلان 
داشــتیم که باید از اهواز 
به شوشتر می رفتیم. ماه 
رمضان بود و چهار ساعت 
به افطار مانــده بود. من 
باید لباسم را به یک آقای 

بدلــکار می دادم تا از بالا به آب شوشــتر بیفتد اما وقتی نزدیک 
لوکیشن شدیم ناگهان آقای بدلکار نظرش عوض شد و نگاهی به 
آب کرد و گفت من به هیچ عنوان این کار را انجام نمی دهم! تهیه 
کننده و کارگردان و همه عوامل مبهوت مانده بودند و ناراحت. در 
همین حین ســراغ یکی از جوان های شوشتر رفتند و وقتی آن 
جوان عکس هایش را با من و حمید لولایی گرفت، نگاهی به آب 
کــرد و او هم گفت نه! من این کار را نمی کنم. آنجا بود که واقعاً 
دلم برای تهیه کننده و کارگردان سوخت و دیدم ماه رمضان است 
و تهیه کننــده ما هم روزه بود. همان جا بود که گفتم خودم می 
پرم. هیچکس باورش نمی شد و فکر می کردند شوخی می کنم اما 
دیدند قضیه کاملا جدی است و این کار را کردم اما قبل از اینکه در 
آب بیفتم دو نفر را آنجا فرستادند. در نهایت پریدم و خدا را شکر 

اتفاقی هم برایم نیفتاد.
مردم از سریال های قبل راضی تر هستند

بازیگر ســریال های طنز خاله خانم، آژانس دوستی، زیر آسمان 
شهر، بانکی ها و ترش و شیرین در بخشی از این گفت و گو درباره 
کیفیت سریال سازی حال حاضر تلویزیون و اینکه خودش به عنوان 
یک بازیگر باسابقه راضی است؟ چنین اظهار می کند: این را مردم 
باید بگویند. مردم هنوز هم وقتی مرا در خیابان می بینند می گویند 
آقای محبوب یادش بخیر سریال »ترش و شیرین« با رضا عطاران، 
یادش بخیر سریال »چمدان« با زنده یاد فتحعلی اویسی و خیلی 
ســریال های دیگر که من الان حضور ذهــن ندارم. بدون تعارف 
می گویم مردم از ســریال های گذشــته راضی تر بودند تا سریال 
های الان. من فکر می کنم یا ســلیقه ها تغییر کرده یا سبک کار 
تلویزیون به سمت سریال هایی که الان روی آنتن است، گرایش 

پیدا کرده است.
وی در ادامه همین صحبتش درباره فعالیت شبکه نمایش خانگی و 
رقابت با تلویزیون می گوید: البته سریال های شبکه نمایش خانگی 
خیلی در این امر تاثیرگذار هستند. من خودم سریال »ماه پیشونی« 
را با آقای حسین قناعت کار کردم که قبلا هم فیلمش ساخته شد. 
این سریال با هزینه بالایی ساخته شد. حساب کنید اگر تلویزیون 
می خواســت چنین سریالی را بســازد هم هزینه بالایی داشت و 
هم از طرفی خیلی به نفعش بود. شک ندارم بیننده بیشتری می 
توانست پیدا کند اما متاسفانه تلویزیون خیلی دنبال سریال هایی 
با هزینه های بالا نیست و سعی می کند بیشتر از اسپانسر استفاده 

کند و سریال هایش با حداقل هزینه ها جمع شوند.

گفت و گو
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تکذیبیه خبر »افزایش قیمت نان«
مرکز پژوهش های مجلس 
با بیــان توضیحاتی به خبر 
خلاف واقــع از گزارش این 
مرکز در خصوص »بررسی 
پرداخت  نظام  اصلاح  طرح 
یارانــه نان ازســوی دولت 
ســیزدهم در سال 1۴۰1« 

مبنی بر افزایش قیمت نان، پاسخ داد.
به گزارش ایســنا به نقل از مرکز پژوهش های مجلس شــورای 
اسلامی، در روز پایانی آذر ماه و پس از انتتشار گزارش این مرکز با 
عنوان »بررسی طرح اصلاح نظام پرداخت یارانه نان ازسوی دولت 
سیزدهم در سال 1۴۰1«، خبرهایی خلاف واقع در خصوص این 
گزارش در برخی رسانه ها منتشر شد که به منظور تنویر اذهان و 

افکار عمومی، نکات و توضیحاتی به شرح ذیل عنوان می شود؛
1- پس از اجرای طرح اصلاح نظام پرداخت یارانه نان توسط دولت 
محترم سیزدهم، مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، بنا به 
رســالت خود نسبت به بررسی و آسیب شناسی شیوه اجرای این 
طرح اقدام نمود. در ایــن گزارش ضمن بیان کارکردهای مثبت 
طرح اصلاح شــیوه پرداخت یارانه نــان، با هدف کمک به دولت 
محترم مشکلاتی احصاء شــد که با مرتفع نمودن آن، اثربخشی 

طرح حاضر افزایش خواهد یافت.
۲- برخی رسانه  ها متأســفانه با زیرپاگذاشتن اخلاق حرفه ای و 
با شــیطنت و تحریف واقعیت گزارش، نسبت به انعکاس خلاف 
واقع و مغرضانه مطالب آن اقدام کرده و مدعی شــدند که گران 
کردن نان پیشنهادی است که مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اســلامی برای بهبود وضعیت موجود ارائه داده است. عنوانی که 
مورد توجه شبکه های معاند هم قرار گرفت. این در حالی است که 
در گزارش مورد بحث، هیچ گونه پیشنهادی مبنی بر گران کردن 
قیمت نان داده نشــده اســت؛ بلکه در مقابل، به طور مکرر و در 
بخش هــای مختلف گزارش بر نظارت و کنترل قیمت نان تاکید 
شده است. همچنین به راهکارهایی اشاره شده که در صورت اجرا، 

مصرف کنندگان و نانوایان از آن منتفع خواهند شد.
3- همچنین جهت تبیین واقعیت ها، جمع بندی و نتیجه گیری های 
پایانی گزارش مذکور به خوبی بیان کننده پیشــنهادهای مرکز 
پژوهش های مجلس بوده اســت که در هیــچ کدام از آنها، حتی 

اشاره ای به گران کردن نان نشده است.
۴- پرداختن به موضوعات مهم و حساسی که در ارتباط مستقیم 
با زندگی و معیشت مردم قرار دارد، نیازمند توجه دقیق است، از 
همین رو انتظار می رود تا باز نشــر اخباری که برخلاف واقعیت و 
برداشت های ناصواب تهیه می شود، با رجوع به منبع اصلی آن مورد 

دقت قرار گیرد.

طرح مالیات بر عایدی سرمایه در پیچ و 
خم مجلس

نوبت بررسی جزییات طرح 
مالیات بر عایدی سرمایه در 
صحن علنی مجلس شورای 
اسلامی در شرایطی هنوز فرا 
نرسیده است که تصویب و 
اجرایی شدن این طرح می 
تواند زمین،  خودرو، مسکن 

و ارز را از بازار دلالی خارج کند. به گزارش ایســنا،  در چند هفته 
گذشــته، گزارش شور دوم کمیســیون اقتصادی در مورد طرح 
مالیات بر عایدی ســرمایه در دستور هفتگی مجلس قرار گرفته 
است؛  طرحی که کلیات آن در 5 خرداد سال گذشته به تصویب 

رسید و برای بررسی مجدد به کمیسیون اقتصادی ارجاع شد.
کمیسیون اقتصادی مجلس بعد از بررسی و چکش کاری مجدد،  
گزارش مصوبات خود را به هیات رییسه مجلس برای قرار گرفتن 
در دســتور کار صحن علنی ارجاع داده که با وجود گذشت چند 
ماه،  هنوز نوبت به بررسی این طرح نرسیده است؛  محمد رشیدی 
عضو هیات رییسه مجلس در این باره به ایسنا گفت: تعدد طرح 
های در دســتور کار مجلس باعث شده که هنوز نوبت به بررسی 

طرح مالیات بر عایدی سرمایه نرسیده است.
موضوعی که به نحو دیگر مهدی طغیانی ســخنگوی کمیسیون 
اقتصادی مجلس بیان کرد و گفت: طرح مالیات بر عایدی سرمایه 
مدت هاست در دستور مجلس قرار دارد منتها شلوغی دستور کار 
مجلس و فوریت هــای گاه و بی گاهی که پیش می آید، باعث به 
تعویق افتادن تصویب طرح مالیات بر عایدی سرمایه در مجلس 
شده است؛ اخیرا جلسات مجلس به صورت دو شیفته برگزار شد تا 

بتوانیم بخشی از دستورها را به نتیجه برسانیم.

در گفت و گو با استاد جغرافیای دانشگاه شهید بهشتی مطرح شد

حاشیه نشینی در مشهد از چه زمانی و چگونه آغاز شد؟
اســتاد جغرافیای دانشگاه شهید بهشتی 
تهران با اشاره به اینکه حاشیه نشینی در 
مشهد متناسب با تحولاتی که در جامعه 
شهری کشور ما آغاز شــده، معطوف به 
دهه ۴۰ است، گفت: اما اوج شکل گیری 

حاشیه نشینی در دهه ۶۰ بوده است.
علی اکبر عنابستانی در گفت وگو با ایسنا، 
در خصوص حاشیه نشــینی اظهار کرد: 
مساله حاشیه و حاشیه نشینی به عنوان 
یک موضوع مبتلابه شهرهای کشورمان، 
ســابقه دور و درازی در کشور ما ندارد و 
ســابقه پیدایش مساله حاشیه نشینی به 
مفهــوم امروزی آن به بعــد از اصلاحات 
ارضی در کشــور برمی گردد که توســط 
حکومت وقت تلاش می شود مدرنیزاسیون 
به سرعت در کشور ما تحقق پیدا کند یا 

ایران به دروازه های تمدن برگردد.
وی افزود: در این مسیر نیاز است جمعیت 
از روســتاها به شهرها کشانده شوند و در 
شهرها تحت عنوان نیروی کار مورد نیاز 
کارخانجاتی که در فرایند تولید در شهرها 
ایجاد شدند، به کار گرفته شوند و فرایند 
مربوط به توســعه بافت های شــهری را 
پیگیری کنند؛ سرآغاز مساله از اینجا است.

این استاد دانشگاه با بیان اینکه توده های 
فقیر شهری و جوامعی که در طول تاریخ 
از بضاعت کمتری برخوردار بودند، وجود 
داشــته، اما با گســتردگی امروز، پدیده 
جدیدی اســت، عنوان کرد: دهه ۴۰ به 
بعد نقطه آغاز و شکل گیری این موضوع 
تلقی می شــود. اگر بخواهیــم به مفهوم 
حاشیه نشینی به عنوان یک مفهوم انتزاعی 
و ذهنی بپردازیم، منظور افراد یا قلمروهای 
شهری اســت که افراد حاضر در آن ها به 
دلایل مختلفی از مبداء خود کنده شده، 
مهاجرت کردند و وارد این قلمروها شدند، 
اما به دلایل مختلف اقتصادی و اجتماعی 
نتوانستند در بستر جامعه اصلی آن شهر 
هدف جمع شــوند و هســته هایی را در 
داخل یا پیرامون شهر شــکل دادند که 
تحت عنوان جوامع حاشیه نشین از آن ها 

یاد می شود.
عنابستانی گفت: در تعریفی که به لحاظ 

علمی پیرامون این مســاله وجــود دارد، 
امروزه ســه موضوع مورد اســتفاده قرار 
می گیرد که شامل اســکان غیر رسمی، 
بافت های فرسوده و محلات حاشیه نشین 
است. ما در داخل شهرها پهنه های شهری 
مســاله داری داریم که برای ادامه حیات 
شــهری چالش و موضوعاتــی را در پی 

خواهند داشت.
اســتاد جغرافیای دانشگاه شهید بهشتی 
تهــران ادامه داد: یک مــورد بافت هایی 
هستند که به لحاظ کالبدی مساله دارند؛ 
یعنی ســال ســاخت آن ها سپری شده، 
ســاخت آن بافت ها با مصالــح ناکارآمد 
بوده، دچار فرسودگی شــده و امروز نیاز 
به بازآفرینی دارد. پهنه مســاله دار دیگر، 
اجتماعی-اقتصادی اســت کــه در قالب 
ســکونتگاه های غیر رســمی تجلی پیدا 
می کند و شــامل مناطق فقیر شــهری 
فرسوده و مناطقی می شوند که در حاشیه 

شهر به وجود آمدند.
اوج شکل گیری حاشیه نشینی در مشهد در دهه 

۶0 است
وی با اشاره به اینکه حاشیه نشینی در شهر 
مشهد متناسب با تحولاتی که در جامعه 
شهری کشور ما آغاز شده، معطوف به دهه 
۴۰ است، اما اوج شکل گیری حاشیه نشینی 
در دهه ۶۰ بوده اســت، تصریح کرد: این 
اوج گیری دلایل مختلفــی دارد، از جمله 
وقوع جنگ در مناطق غربی کشور، وقوع 
جنگ داخلی در افغانستان و مهاجرت ۴، 
5 میلیون نفری اتباع افغانستانی به ایران 

که بخش زیادی در شهر مشهد حضور پیدا 
می کننــد و در آن مقطع نیز راهکارهایی 
برای اســکان آن ها در فضاهــای خارج از 
شهرها پیش بینی نمی شود؛ در نتیجه در 
داخل شهرها حضور پیدا می کنند، مانند 
اتفاقی که سال گذشته با روی کار آمدن 
طالبان مجددا آغاز شد.  این استاد دانشگاه 
اضافه کرد: پــس از این اتفافات جمعیت 
مشهد از ۶۷۷ هزار نفر در سال 55 به یک 
میلیون و ۴۰۰ هزار نفر در سال ۶5 رسید؛ 
یعنی در طول یک دهه، جمعیت ما تقریبا 
دو برابر شــد که رشدی غیر عادی است. 
حجم عظیمی از این افزایش جمعیت ناشی 
از مهاجرت هایی بوده که به این شهر انجام 

شده است.
شتاب تحولات حاشیه نشینی در مشهد از دوره 

اصلاحات ارضی
عنابســتانی گفت: در بررســی تحولات 
حاشیه نشینی در شهر مشهد می بینیم که 
تحولات از دوره وقوع اصلاحات ارضی به 
بعد شتاب بیشتری می گیرد؛ به طور مثال 
در سال های وقوع انقلاب اسلامی مناطق 
مختلفی در پیرامون شهر از جمله محلات 
امیرکبیــر، نخریســی، گل ختمی، کوی 
کارگران، رضاییه، گود سیدی، محمدآباد، 
کوی طلاب، نیزه، حســین آباد، روح آباد، 
گلشهر، ســمزقند، قلعه آبکوه، بحرآباد و 

غیره به تدریج به مشهد نزدیک شدند.
اســتاد جغرافیای دانشگاه شهید بهشتی 
تهران خاطرنشــان کرد: در دهه ۶۰ که 
اوج جذب جمعیت در شهر مشهد تلقی 

می شود، فرایند توسعه در ضلع شمالی و 
شمال شرق مشهد توسعه پیدا می کند. 
همچنین مناطق مختلفی نیز به شــهر 

مشهد اضافه می شود.
حادثه ای که منجر به افزایش ساخت وسازهای 

غیر مجاز شد
وی افــزود: در ســال 13۷1 کــه حادثه 
ناگوار اعتراضات مــردم به ورود ضابطان 
ساختمان یا پلیس ســاختمان و نهایتا 
ورود خود شهردار وقت به این جریان برای 
جلوگیری از ساخت وسازهای غیر مجاز در 
بلوار طبرسی دوم اتفاق افتاد، سختگیری 
بر ساخت وسازهای غیر مجاز کمتر شد و 
فرصتی را برای پیدایش شهرک های جدید 
از جمله شــهرک نوید، حجت و غیره در 

پیرامون شهر مشهد فراهم کرد.
جمعیت حاشیه نشین مشهد؛ یک میلیون و 300 

تا ۷00 هزار نفر
 این استاد دانشگاه با اشاره به اینکه امروزه 
بین ۶۶ تا ۷۰ محله در قلمرو حاشیه نشینی 
مشــهد قرار دارند، تصریح کرد: تعدادی 
از ایــن محله هــا مانند قلعــه آبکوه در 
محدوده بافت های میانی شهر مشهد نیز 
قرار دارند، اما اکثر این محلات در شــعاع 
پیرامونی شهر مشهد هستند که از جمله 
آن ها می توان به التیمور، قلعه ساختمان، 
گلشهر، خواجه ربیع، سیدی، سیس آباد، 
رسالت یا دروی و محور قدیم قوچان اشاره 
کرد. جمعیت این پهنه ها بین یک میلیون 
و 3۰۰ تا ۷۰۰ هزار نفر برآورد می شــود.

عنابســتانی ادامه داد: براســاس آخرین 
آمار رســمی که وزارت راه وشهرســازی 
در خصوص جمعیت حاشیه نشــین در 
استان های مختلف کشور ارائه کرده، استان 
خراسان رضوی تقریبا جمعیتی بالغ بر یک 
میلیون و ۷3۷ هزار نفر حاشیه نشین دارد 
که بالغ بر یک میلیــون و 5۰۰ هزار نفر 
آن ها در شهر مشهد ساکن هستند. استان 
خوزستان با حدود 1۰ هزار نفر اختلاف در 
رتبه اول و خراســان رضوی در رتبه دوم 
قرار دارد، تهران نیز با یک میلیون و 5۹۰ 
هزار نفر حاشیه نشین در سال 1۴۰۰ در 

رتبه سوم است.

قطع گاز بیش از ۸۰۰ سازمان و مراکز دولتی و عمومی
از ابتــدای اجرای طرح پایــش مصرف گاز 
دستگاه های اجرایی و اماکن دولتی و عمومی 
کشــور با هــدف مدیریت انــرژی و رعایت 
الگوی مصرف تاکنــون، جریان گاز بیش از 
۸۴۰ ســازمان و نهاد دولتــی و عمومی در 
پی اخطارهای صادرشــده قطع شده است. 

به گزارش ایســنا، مســلم رحمانــی، مدیر 
هماهنگی امور گازرســانی شرکت ملی گاز 
ایران با بیان اینکه همزمان با فرارسیدن ایام 
سرد سال و لزوم صرفه جویی مشترکین در 
مصرف گازطبیعی، شرکت های گاز استانی از 
ابتدای آذرماه، اقدام به پایش مصرف تمامی 

سازمان ها، ادارات و مراکز دولتی، عمومی و... 
و. کرده اند، اظهار کرد: در این ارتباط، از حدود 
بیش از ۷۲ هزار پایش انجام شــده تاکنون، 
بیش از ۶3۰۰ مــورد اخطار قطع گاز، ۸۴1 
مورد قطعی گاز و ۸۰۲ ســازمان از ورود به 

داخل سازمان، ممانعت به عمل آورده اند.

دم
مر

خـــبر
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511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه دو

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

و  اراضـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  قانـون  آگهـی 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مواد 
1 و3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت  اراضی و سـاختمان 
هـای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹۰/۹/۲۰ و برابـر 
رای شـماره 1۶5۲ و1۷55 ...1۴۰1 مورخـه 1۴۰1/۹/۷ 
و 1۴۰1/۸/۲3 هیـات  موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور 
تصرفـات 1-  آقـای عبـاس حسـین زاده مـروی فرزنـد 
حسـن نسـبت بـه ششـدانگ اعیان  یـک باب سـاختمان 
به مسـاحت ۲۲۴/۴1 متر مربع قسـمتی از پلاک  شـماره 
۲۴۹5۶ فرعـی از ۴- اصلـی واقـع در اراضـی آبکوه بخش 
 13۹۸/۴/1 - اجـاره 3۷۲۶۲  محـل سـند  از  مشـهد   ۹
دفترخانه 1۲5 مشـهد  ۲- مالکیت خانم حسـنیه رضایی 
فرزنـد محمدسـالم در ششـدانگ اعیان یکباب سـاختمان 
بـه مسـاحت 1۲5 مترمربـع قسـمتی از پـلاک 1۰۲۷15 
فرعـی از ۴- اصلـی آبکـوه بخش ۹ مشـهد از محل سـند 
دفتـر۲۴ مشـهد  مورخـه 1۴۰1/۶/۲3  اجـاره ۲۰۴5۲۸ 
تائیـد گردیده اسـت. لذا بـه موجب ماده 3 قانـون  تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی و مـاده 13 آئیـن نامـه مربوطـه این آگهـی در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامـه محلـی  
خراسـان رضـوی  کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در 
روسـتاها رای هیـات الصـاق تـا در صورتیکـه اشـخاص 
ذینفـع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی و در روسـتاها از تاریخ الصاق 
در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبت محل 
وقـوع ملک تسـلیم و گواهی تقدیم و رسـید اخـذ نمایند. 
معتـرض بایـد ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض 
مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل 
تحویـل دهـد که در این صـورت اقدامات ثبـت موکول به 
ارائـه حکـم قطعی دادگاه اسـت و در صورتـی که اعتراض 
در مهلـت قانونی واصـل نگردد یا معتـرض، گواهی تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائه نکنـد اداره 
ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت می نمایـد و صدور 
سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضـرر به دادگاه نیسـت. 

م.الف۲۶5 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰1/1۰/۴. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰1/1۰/۲۰

عباس جهانی فر
 رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه دو مشهد

ارزشمندترین فوتبالیست های آسیا

افت آزمون و ثبات طارمی
با اتمــام جام جهانــی ۲۰۲۲، جدول 
آسیا  فوتبالیست های  ارزشــمندترین 
دســتخوش تغییراتی شــد اما مهدی 
طارمی هم چنــان در بین برترین های 

قاره قرار دارد.
به گزارش ایســنا، با اتمــام جام جهانی 
۲۰۲۲ قطر که به درخشــش ســه تیم 
آســیایی ژاپن، کره جنوبی و اســترالیا 
همراه بود، سایت ترانسفرمارکت )مرجع 
ارزش گذاری بازیکنــان فوتبال( اقدام به 
به روزرسانی ارزش بازیکنان کرده است. در 
صدر فهرست گران ترین فوتبالیست های 
آسیایی هم چنان نام سون هیونگ مین، 

ستاره تاتنهام دیده می شود.
بعد از چهــار بازیکن از کره جنوبی، نام 
مهــدی طارمی با ۲۰ میلیــون دیده 
می شود. طارمی در جام جهانی ۲۰۲۲ 
دو گل زد و یــک پاس گل داد. به جز 
طارمی، نام ســردار آزمــون هم دیده 
می شــود که همراه با چندین بازیکن 

ژاپنی و کــره ای با 1۲ میلیون یورو در 
جمع 1۰ بازیکن برتر قرار گرفته اند.

چهار بازیکن ژاپنی، چهار بازیکن کره ای 
و در نهایــت دو بازیکــن ایرانی دیده 
می شود. در این فهرست هیچ بازیکنی از 
کشورهای استرالیا، عربستان، ازبکستان 

و قطر به عنوان ســایر کشورهای برتر 
آسیا دیده نمی شود.

سومین بازیکن ارزشمند فوتبال ایران 
اللهیار صیادمنش بــا ۴ میلیون یورو 
اســت که فاصله زیادی برای ورود به 

جمع 1۰ بازیکن برتر آسیا دارد.

1- هیونگ مین سون - کره جنوبی - 
۷۰ میلیون یورو - تاتنهام

۲- کیم مین جائه - کره جنوبی - 35 
میلیون یورو - ناپولی

3- دایچی کامادا - ژاپن - 3۰ میلیون 
یورو - فرانکفورت

۴- تاکهیــرو تومیاســو - ژاپن - ۲5 
میلیون یورو - آرسنال

5- مهدی طارمی - ایران - ۲۰ میلیون 
یورو - پورتو

۶- ریتســو دوان - ژاپن - 15 میلیون 
یورو - فرایبورگ

۷- سردار آزمون - ایران - 1۲ میلیون 
یورو - لورکوزن

۷- کو ایتاکــورا - ژاپن - 1۲ میلیون 
یورو - گلادباخ

۷- هوانگ هی چان - کره جنوبی - 1۲ 
میلیون یورو - ولورهمپتون

۷- لی کانگ ایــن - کره جنوبی - 1۲ 
میلیون یورو - مایورکا

لغو کامل دیدار آلومینیوم - گل گهر

دیدار تیم های آلومینیوم و گل گهر سیرجان به طور کامل لغو و به 
زمانی نامعلوم موکول شد.

به گزارش ایســنا و به نقل از سازمان لیگ فوتبال ایران، به دلیل 
شرایط نامناسب جوی در ۲۴ ساعت آینده و با توجه به استعلامات 
گرفته شده از سازمان هواشناسی و دیگر ارگان های ذی ربط امکان 
برگزاری دیدار بین تیم های آلومینیوم اراک و گل گهر سیرجان 
در ســیزدهمین هفته از مسابقات لیگ برتر نیست لذا این دیدار 
به تاریخ دیگری موکول شــد و زمان بعدی مسابقه متعاقبا اعلام 

خواهد شد.
پیش از این قرار بود که با لغو دیدار امروز آلومینیوم - گل گهر، این 

دیدار فردا )یکشنبه( برگزار شود.

مستطیل سبز

ش
ورز
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درگاه پرداخت امن

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صـــبح امــــروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها و شرکت های خدماتی

0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -   0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد ناحیه 

یک 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد 
سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴۰1۶۰3۰۶۰۰3۰۰۰۶۶1 
هیـات اول موضـوع قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی 
و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبـت ملـک مشـهد ناحیـه یـک تصرفـات مالکانـه بلامعـارض 
متقاضـی خانـم مریم نظامدوسـت فرزنـد رمضانعلی به شـماره 
شناسـنامه ۰۶۹۰۰۲۹۸۲۹ صـادره از تربـت حیدریـه  فرزنـد 
رمضانعلـی در اعیـان ششـدانگ یـک بـاب منزل مسـکونی به 
مسـاحت  1۰۷/۲ متر مربع قسـمتی از پلاک ۲۴  اصلی بخش 
۹ مشـهد واقـع در شـهرک شـهید رجائـی - حـر 1۹ دهنـوی 
1۶/۷ پـلاک ۸5   اعیـان متعلـق بـه متقاضی و عرصـه موقوفه 
آسـتان قـدس رضوی محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در 
صورتی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی 
بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 

طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهـد شـد. م.الف۲1۹  
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰1/۹/1۹. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰1/1۰/۴

علی فضلی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد 
سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴۰1۶۰3۰۶۰۲1۰۰۰۷۹۲ 
هیـات اول/دوم  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک بردسـکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
خانم اعظم نداف قوژدی  به شـماره شناسـنامه 3۲۲۷ کدملی 
۰۹۰۰۸۹۰1۰1 صـادره کاشـمر فرزنـد محمـد در ششـدانگ 
یک باب سـاختمان  به مسـاحت۹۰/۴۰  متر مربع پلاک ۴۹5 
فرعـی از ۴  اصلـی واقـع در خراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه 
ثبت ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی عباس عنایتی 
، احـدی از ورثه غلامحسـین عنایتـی محرز گردیده اسـت. لذا 
بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز 
آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سند 
مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه اعتـراض خـود را به این 
اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. 

تاریخ انتشار نوبت اول :1۹ /1۴۰1/۰۹ 
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1۴۰1/1۰/۰۴

غلامرضا گنج بخش - رئیس ثبت اسناد و املاک بردسکن


